
Referat fra Bestyrelsesmøde i DTS Kreds II, Syd 
 

Fredag d. 13. oktober 2023 kl. 9.00 til 12.00 
Teams 
 
Mødets formål: 
 At klæde formanden på til efterfølgende hovedbestyrelsesmøde, med relevante bemærkninger 

fra bestyrelsen, herunder åben dialog om udfordringer og problemstillinger fra valgenheder i 
kredsen. 

 Vidensdeling valgenhederne imellem samt orientering fra diverse mødeaktiviteter. 
 

Mødedeltagere: 
Tillidsrepræsentanter fra valgenhederne under DTS Kreds II, Syd: 
Kim Jensen, Bjarne Andersen, Stine Palmelund, René Winzor, Lise Ploug, Simon Larsen, Jannie 
Hansen, Susie Pedersen, Hetty Møller, Tine Vestergaard Todsen, Martin Rodam og Mette 
Andreasen  
 

Afbud: 
Torben Baun Madsen 
 

Ordstyrer: 
- 
 

Referent: 
Mette Andreasen 
 
 

Punkt Tid  Beskrivelse 
1. 5 min. Velkomst (O) Godkendelse af dagsorden og praktiske oplysninger for 

mødet. 

2. 5 min. Opmærksomhedspunkter (D) Nuværende punkter: 
1) Åbenhed mellem HB og kredsbestyrelsen 
2) Sygefravær/-samtale, løbende opfølgning i 

velgenheder, beskyttelse af medlemmer 
3) Fokus på løbende trivselsmålinger. 
 
Ingen bemærkninger  
 

3. 90 min. Orientering fra valgenhederne (D-
O) 

Hvad er der sket i valgenhederne siden sidste møde, 
herunder erfaringsudveksling. 
 
Odense v/Stine: der er nu under 30 medlemmer i Odense 
efter Borgervejledning er flyttet til Svendborg. 
Servicedisk – toldere til Århus i 2025 (4 medlemmer) – 
hvilket har givet en dårlig stemning.   
Ny straffesagsenhed i Englandsgade. 
Dårlig bygning – oversvømmelse, fugt, håndværkere i 
huset. 



Der har været afholdt seniorfrokost i Seniorhuset med ca. 
70 deltagere. 
 
Spillemyndigheden v/Susie: der er nu slået en 
kontorchefstilling op, og der er en opslået i forvejen 
(sidstnævnte er en åremålsstilling, der udløber og højst 
sandsynligt bliver genbesat). 
Der afholdes medlemsmøde den 5. december med Jørn 
og Allan. 
 
Svendborg v/Martin: Ombygning af Bryghusvej er færdig. 
Der er planer om en kantineordning sammen med 
Ryttervej og evt. Ringe.  
Der har været seniorsammenkomst med ca. 40 deltagere.  
Jobopslag ude – 30 vikarer i 2 måneder til 
telefonbetjening. Foreløbige vurderinger på ejerboliger 
og snart på erhvervsejendomme – vikarerne skal svare på 
disse spørgsmål ved hjælp af FAQ.  
Derefter 20 nye medarbejdere i ny enhed med ny leder, 
som snart slås op. Enheden skal starte januar 2024. 
 
Svendborg v/Bjarne: Borgervejledning flyttet til 
Svendborg 1. oktober med besøg af skatteministeren.  
Vedr. kantineordning er det erhvervsskolen ved siden af 
Borgervejledning, der skal levere maden. 
 
Ringe v/Mette: I fredags blev der afholdt efterårsfest 
med ca. 65 deltagere. 
Der afholdes medlemsmøde den 14. november med Jørn 
og Allan.  
 
Middelfart v/ Lise: der har været afholdt 
pensionistsammenkomst med 101 deltagere.  
 
Middelfart/Padborg v/Simon: en funktionsleder stopper 
med udgangen af oktober.  
Underdirektør Jan Funder er stoppet, og der starter en ny 
pr. 1. oktober. Derudover er der 4 underdirektører i 
opslag 
Vedr. hundeførere: den ene halvdel kommer i 
hundetjenesten, den anden halvdel i enheden. 
Padborg: der er udsendt forslag til vagtplanlægning (2 
vagthold hver dag og fordobling af nattevagter) 
Der deltog 20 til seniorsammenkomst. 
 
Fredericia v/Tine: ingen bemærkninger 
 
Haderslev v/Rene: der har været afholdt 
seniorsammenkomst med ca. 50 deltagere 
Forbedret udvalg i kantinen. 
 
Esbjerg v/Hetty: der afholdes medlemsmøde den 2. 
november – 13 tilmeldte indtil videre.  
Der har været afholdt 2-års fødselsdag for Skattecenter 
Esbjerg den 2. oktober. 
 



Ribe v/Kim: Karin Bergen går på pension ved årets 
udgang. Hendes stilling har været slået op, og der var frist 
den 1. oktober. Hendes stilling ønskes besat pr. 1. 
december, så der er overlap, indtil Karin stopper. 
Der har været afholdt pensionistsammenkomst med 95 
deltagere. 
Kim har skrevet til sine medlemmer om gruppeliv og bedt 
dem forholde sig til kollektiv eller individuel ordning. Pt. 
flest til kollektiv ordning.  
Stor opgave i Udland med EVS (tidlig indberetning i 
forhold til forskud 2024) – over 100.000 fejl der skal 
rettes op. Der er afsat 30 medarbejdere i 4 uger fra 
Udland.  140 medarbejdere i alt fra Ribe. 
 

4. 60 min. Dagsorden til HB-møde d. 23/10-
2023 (D-B) 

Dagsorden foreligger ikke på nuværende tidspunkt. Heller 
ingen oplæg. 
 
Link til materialet til kongressen 2023 
https://www.dts.dk/Kongres-2023.801.aspx 
 
 

5. 30 min. Orientering fra afdelinger og udvalg 
m.v. (O) 

Hvad sker der i styrelser, fagområder, afdelinger, udvalg 
m.v. 
 
Borgervejledning: hjælp til forskud – 30-40 mand til 
opgaven ifm. EVS. 
 
Jura:  hele Jura deltager i ”arbejdspladsen motionerer” 
med 15 minutter om dagen. 
Center for straffesager har udarbejdet lovforslag, som 
indebærer en helt anden mulighed for sagsbehandling. Fx 
ordensbøder, og grænserne rykkes for hvornår 
sagsbehandlerne selv kan behandle sagerne i stedet for 
at oversende til politiet.  
 
VURDST: skatteminister var på besøg samme dag som 
besøg i Borgervejledningen. 
Omorganisering i Maribo – ”specialistafdelinger” 
 
Udland: der har været dialogmøde. Kjeld Aurbo AMR i 
Syddanmark deltog og gennemgik AMR-organisationen.  
EVS – 30 årsværk fra Udland der bidrager i 4 uger. 
 
Person: dialogmøde den 12. oktober med Karin Bergen 
som orienterede om den nye direktør, der skal ansættes. 
Tillægsproces 2024. Der har været foreslået en 
opspeedet proces – dette er der blevet sagt nej til.  
God dialog i forhold til flexible seating..  
 
Vedr. tillæg 2024: 1% til varigt og 2% til engangstillæg.  
Lønsummen trækkes ud fra oktober lønnen. 5. december 
er it-værktøjet klar.  
Send gerne bemærkninger ind til Hans Holmer jf. mail af 
12. oktober 2023 fra Jørn Rise.  
 
 



6. 5 min. Eventuelt Åben debat og orientering. 
 
Bjarne tager møder for Marianne Ravn vedr. fx 
Ringkøbing. 
 
 

 
 
Oplæg til HB 
 

 


